
Z A P I S N I K 

 

s 18. svečane sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO održane 26. rujna 2023. 

godine, s početkom u 9:00 sati u dvorani Doma kulture. 

 

Rad sjednice odvijao se prema slijedećem  

 

DNEVNOM REDU: 

 

1. Otvaranje sjednice 

2. Prigodna riječ Općinske načelnice 

3. Prigodne riječi uzvanika 

 

AD 1. OTVARANJE SJEDNICE  

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Otvaram svečanu sjednicu Općinskog vijeća 

Općine Lastovo. 

 

Klapa Fumari izvodi himnu „Lijepa naša domovino“.  

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Poštovane dame i gospodo, drage Lastovke i 

Lastovci, čestitamo vam svetkovinu zaštitnika naše Župe Sv. Kuzme i Damjana i Dan Općine 

Lastovo.  

 

Molim sve nazočne da minutom šutnje odamo počast svima koji su dali život za našu 

Domovinu. 

 

 „Slava im i hvala“.  

 

Drage Lastovke, dragi Lastovci, s otoka i dijaspore, poštovani prijatelji otoka Lastova, dragi 

gosti, poštovani predstavnici institucija i ustanova otoka Lastova, dragi vijećnici, pozdravljam 

Vas u ime svih članova Općinskog vijeća Općine Lastovo povodom dana Općine i svetkovine 

naših nebeskih zaštitnika Svetih Kuzme i Damjana.  

 

Čast mi je i zadovoljstvo pozdraviti: 

- izaslanika Predsjednika Hrvatskog sabora i zamjenika župana Dubrovačko-

neretvanske županije gospodina Joška Cebala 

- kanonika Stolnog kaptola Sv. Marije u Dubrovniku i župnika župe Svih Svetih u 

Blatu, predvoditelja ovogodišnjeg misnog slavlja, don Željka Kovačevića 

- župnika don Tonćija Antu Prizmića 

- županijskog vatrogasnog zapovjednika Stjepana Simovića 

 

 

U prigodi Dana Općine Lastovo primili smo brojne čestitke, te upućujemo zahvalu 

čestitarima. 

 

 

 

 

 



 

AD 2. PRIGODNA RIJEČ OPĆINSKE NAČELNICE  

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Pozivam gospođu Anitu Jančić Lešić, općinsku 

načelnicu Općine Lastovo, da nam se u ovoj svečanoj prigodi obrati.  

 

Anita Jančić Lešić: Dobar dan, svih vas lijepo pozdravljam, drage Lastovke i Lastovci, dragi 

gosti, pozdravljam gospodina Joška Cebala, don Željka Kovačevića, kao i našeg župnika don 

Tonću Antu Prizmića i gospodina Simovića i svima vam čestitam svetkovinu Sv. Kuzme i 

Damjana i Dan Općine Lastovo te izražavam zahvalnost Sv. Kuzmi i Damjanu, našim 

zaštitnicima koji su nam primjer kako nesebično služiti javnim potrebama i potrebama ljudi. 

Evo sada jedno kratko izvješće što se događalo ove godine i što će se dalje događati. Nabrojila 

bih neke projekte na kojima se radilo i na kojima se još uvijek radi, u okviru projekta 

Uređenja mjesta Lastova asfaltirani su dijelovi najderutnijih prometnica, do kraja godine 

ćemo asfaltirati ulicu Sv. Antuna tj. od Sv. Antuna do Ždrijela, a za slijedeću godinu je 

planirana ulica Sv. Kuzme i Damjana. Krajem prošle godine restauriran je vanjski izgled 

crkvice Sv. Mihovila, a upravo traju radovi na restauraciji unutrašnjeg dijela, u slijedećoj 

godini planiramo napraviti preslicu i time bi ta crkvica stara šesto godina bila završena. Divlje 

odlagalište između Spivnika i Huma je sanirano te popravljeno oko tristo metara ceste koja 

nije bila provozna, tu je uloženo nešto više od 100.000,00 eura, djelomično sredstvima Fonda, 

a djelomično sredstvima Općine. Puno toga je napravljeno i na kulturnoj baštini, na što sam 

posebno ponosna. Napravljeni su popisi eksponata etnološke zbirke, sklopljen je ugovor sa 

Župom za korištenje crkvice Sv. Ivana, katalog je završen ovog ljeta i etnološka zbirka je 

otvorena te dostupna stanovnicima i turistima. Zgrada Palac i inventar dobio je 

konzervatorsku zaštitu, napravljen je popis eksponata kao i arheološke zbirke, završena je 

dezinsekcija Palaca i etnološke zbirke koja je koštala oko 23.000,00 eura, a bila je nužna zato 

što je drvena građa jako oštećena, financirao ju je Hrvatski restauratorski zavod. Također, 

Palac je  ušao u Program za 2024. godinu Hrvatskog restauratorskog zavoda koji će raditi 

obnovu i restauraciju zgrade i inventara. Za restauraciju su planirane i umjetnine iz Sv. 

Antuna i Sv. Vlaha, u ovoj godini biti će završena priprema za tisak drugog izdanja 

Lastovskog Statuta, a za slijedeću godinu je planirano i tiskanje. U ovoj godini je uređena 

plaža Skrivena luka, a upravo se sanira prirodna plaža Korita, u slijedećoj godini je planirano 

uređenje plaže u Jurjevoj luci. U tijeku je izrada projektne dokumentacije za šetnicu u 

Zaklopatici, svi znamo koliki je tamo problem i onda nastojimo te probleme koji su nastali 

polako rješavati. Također izrađujemo projektnu dokumentaciju za saniranje oštećenog dijela 

rive na Pasaduru i u planu je sanirati taj dio rive. Planiramo napraviti i projektnu 

dokumentaciju za cestu na Pasaduru iznad drugog reda koja će gradnjom kuća biti jako 

potrebna, zato što sada nije u stanju da može izdržati jači promet. Projektna dokumentacija za 

zgradu, za obnovu zgrade na Pjevoru je gotova i u slijedećoj godini će biti kandidirana kao 

Posjetiteljski centar za kulturu Lastovo. Završen je natječaj za popravak krova na Pjevoru, to 

je zgrada u kojoj je Turistička zajednica, trgovina i kafić te radovi bi trebali krenuti, sada ovu 

jesen. Pri kraju, ali jako važno, rješavaju se imovinsko-pravni odnosi bivšeg hotela Sirena i u 

tijeku je izrada projektne dokumentacije za izgradnju Centra za starije osobe kao i kadrovskih 

stanova, svi vidimo da radovi na luci Ubli dobro teku, tako da ćemo ljeto 2025. dočekati s 

novim vezom za trajekte što je svima nama jako važno. U ovoj godini NPKLM je postavio 

oko 400 metara nove trase u Zaklopatici, a u slijedećoj se planira i zamjena trase od Pjevora 

do Peknice, u planu NPKLM-a također je izgradnja vodovoda u Prehodišćima. U slijedećoj 

godini planiramo nabavu komunalne opreme u iznosu od 124.000,00 eura, kao i nabavu 

novog kamiona za odvoz otpada, također je planirana sanacija divljeg odlagališta Oblo brdo, 

jednog njegovog dijela. To su ukratko projekti koji se događaju, koji su se događali i koji će 



se događati u slijedećoj godini. Još jednom Vas svih lijepo pozdravljam, zahvaljujem na 

Vašem dolasku i želim Vam da lijepo provedete današnju svetkovinu. Hvala. 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Zahvaljujem se klapi te općinskoj načelnici na 

održanom govoru. 

 

AD 3. PRIGODNE RIJEČI UZVANIKA 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Pozivam župnika don Tonćija Antu Prizmića da 

nam se obrati. 

 

Don Tonći Ante Prizmić: Poštovani gospodine dožupane, izaslaniče predsjednika sabora, 

poštovani predsjedniče Općinskog vijeća Lastovo, poštovani vijećnici, općinska načelnice, 

poštovani gospodine Simoviću, poštovani don Željko, poštovani i dragi svi prisutni. Čestitam 

Vam današnji dan, Dan Općine Lastovo koji se na našem Lastovu slavi na svetkovinu Sv. 

Kuzma i Damjana, vjekovnih zaštitnika naše župe, evo i ovim putem zahvaljujem općinskoj 

načelnici, općinskom vijeću i Općini na suradnji s Konzervatorskim zavodom i 

Restauratorskim zavodom na obnovi Sv. Ivana, Sv. Antuna i Sv. Mihovila te vjerujemo u 

zajedničku buduću suradnju. Povijest nas uči da su Sv. Kuzma i Damjan bili liječnik i 

ljekarnik, osim duhovne brige za povjereni im narod, brinuli su i za tjelesno zdravlje ljudi. 

Djelovali u Egiji, današnjoj Turskoj, što nam svjedoči više povijesnih izvora, svoje djelovanje 

nisu naplaćivali pa su ih nazivali anargiroi, bez srebra odnosno ne potkupljivi, oni koji ne 

trebaju srebro. Sv. Kuzma i Damjan zaštitnici su i liječnika pa stoga čestitkama pridružujem i 

našu ambulantu Lastovo koja se u posljednje vrijeme poprilično istakala u brizi za Lastovce i 

lastovske goste, o tome ste mogli i čitati na dosta internetskih portala. Upravo zato je svakako 

hvale vrijedno, nastojanje lastovske ambulante i lastovske doktorice da brodica za hitnu 

medicinsku službu bude stacionirana na Lastovu ili u blizini otoka Lastova kako bi se pružila 

pravovremena pomoć nama koji živimo na otoku i našim gostima. Na njima je da o tome 

govore i na to upozoravaju, a na vama je, koji ste u strukturi vlasti da djelujete i svim silama 

pomognete, ostvarite i omogućite, na vama je odgovornost za svaki život Lastovca, Lastovke i 

lastovskog gosta. Sv. Kuzma i Damjan su usmjeravali čovjeka prema Bogu, ali su i liječili 

ljude, ono što su činili, činili su za čovjeka i vaše djelovanje mora biti za korist svakog 

čovjeka, za sve ljude našega Lastova. Neka vas Sv. Kuzma i Damjan zagovaraju i Bog vas 

blagoslovio i poživio.  

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Hvala don Tonći, molim izaslanika Predsjednika 

Hrvatskog sabora i zamjenika župana Dubrovačko-neretvanske županije gospodina Joška 

Cebala da nam se obrati.  

 

Gosp. Joško Cebalo: Zahvaljujem poštovani predsjedniče Općinskog vijeća, uvažene 

vijećnice i vijećnici, načelnice, županijski vatrogasni zapovjedniče, don Željko, župniče, 

izrazito mi je zadovoljstvo što vas mogu pozdraviti u ime Dubrovačko-neretvanske županije, 

naravno i u svoje osobno ime, ali isto tako i u ime Predsjednika Hrvatskog sabora, gospodina 

Gordana Jandrokovića i čestitati vam dan vaše Općine i blagdan vaših nebeskih zaštitnika Sv. 

Kuzme i Damjana. Evo moram reći da mi je uvijek zadovoljstvo doći ovdje na Lastovo, isto 

tako mi je zadovoljstvo, evo i jučer i danas, a i sve protekle pute vidjeti ovdje na Lastovu da 

itekako još ima ljudi kojima je stalo, koji imaju volje, koji imaju želje raditi za Lastovo, a evo 

na vama svima, na nama je da te ljude podržimo i da zajednički rješavamo sve one probleme 

koje Lastovo ima, a zasigurno da ih ima, jer ima probleme koji su specifični, koji su drukčiji 

od onih problema koje imamo mi i na drugim otocima, ali i pogotovo kada se usporedimo s 



kopnom. Isto tako me veseli, možda vi koji ste tu svaki dan manje vidite, međutim svaki put 

kada dođem tu, a dolazim relativno često, svaki put se vidi jedan korak naprijed, nekada je on 

manji, nekad je veći, međutim ti koraci se vide i ono što vam ja želim danas poslati kao jednu 

poruku da svi zajedno, svi vi, naravno u suradnji i s Dubrovačko-neretvanskom županijom i 

Vladom Republike Hrvatske rješavamo sve one probleme koji vi ovdje imate. Vjerujem evo 

da je i jedan od tih koraka bila i uspostava ove cjelogodišnje katamaranske linije koja je 

povezala Lastovo i Dubrovnik, evo vidjeli smo i na početku ove sjednice tu stoljetnu 

povezanost Dubrovnika i Lastova, na naše zadovoljno, a vjerujem zadovoljstvo svih nas smo 

uspostavili i tu liniju. Kao što je načelnica spomenula, trenutno najveći županijski projekt koji 

se provodi ovdje na Lastovu je rekonstrukcija i nadogradnja luke Ubli, evo jučer kada smo 

došli, smo i s predstavnicima izvođača radova obišli gradilište, radovi idu prema planiranoj 

dinamici kao što je načelnica i rekla, sezonu 2025. ćemo dočekati s novom lijepom rivom, 

kakvu Lastovo i zaslužuje, a ono što je naravno pred nama, ono što je zadatak Jadrolinije da u 

što skorijem vremenu obnovi svoju flotu, prvenstveno kada govorimo o našoj županiji to se 

odnosi na brod koji će još kvalitetnije povezati Lastovo. Jedan od prioriteta  Dubrovačko-

neretvanske županije u ovom razdoblju bi bilo upravo izgradnja te lučke infrastrukture što je 

preduvjet za kvalitetnije prometno povezivanje, osim nekoliko projekata koje smo završili, 

evo trenutno je u tijeku izgradnja luke Korčula na otoku Korčuli isto tako pri kraju su, 

odnosno praktički su gotovi radovi na pomorsko-putničkom terminalu u Veloj Luci što je 

indirektno također važno i za Lastovo kako bi kvalitetniji, veći, brži i bolji brodovi mogli 

povezivati Lastovo s kopnom. U svim ovim projektima nam pomažu odnosno sufinancira 

Vlada Republike Hrvatske kada vam rečem da su pojedinačno svaki projekt vrijedi od 

30.000.000,00-200.000.000,00 kuna onda to znači da Dubrovačko-neretvanska županija sama 

to ne može već evo vrlo aktivno koristimo fondove Europske unije u iznosu od 85%, a 15% 

nam sufinancira Vlada Republike Hrvatske. Isto tako je Vlada s Europskom komisijom 

ispregovarala takozvano jednu otočnu omotnicu, evo mi smo u Županiji pri kraju s izradom 

svih potrebnih dokumenata i ja očekujem da ćemo do kraja godine Dubrovačko-neretvanska 

županija, a i sve jedinice lokalne samouprave na otocima pa tako i Općina Lastovo, evo mi s 

načelnicom i Općinom komuniciramo i pripremamo, dogovaramo te projekte, evo ja vjerujem 

da će i tih nekoliko vrlo bitnih projekata za Lastovo krenuti u narednom razdoblju. Evo u tom 

smislu, ja bih vas još jednom sve najsrdačnije pozdravio, zahvalio bi i čestitao načelnici na 

svemu što radi za sve vas, za cijeli otok Lastovo, ono što je sigurno, da ćete kao i do sada 

imati apsolutnu podršku Dubrovačko-neretvanske županije, evo još jednom čestitam vam Dan 

Općine i blagdan vaših nebeskih zaštitnika Sv. Kuzma i Damjan, živili.  

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Zahvaljujem Joško i sada pozivam Općinsku 

načelnicu da u ime Općine Lastovo dodjeli ovogodišnje zahvalnice. Povodom 10. obljetnice 

održavanja Međunarodnog jesenskog crossa, Općina Lastovo zahvaljuje za izniman 

dugogodišnji doprinos razvoju lastovskog sporta. Gospodin Ivelja osvojio je mnoge veslačke 

turnire u dugih 50 godina bavljenja tim sportom, a čak 7 puta osvojio naslov svjetskog prvaka 

u veslanju. Izražavamo Vam iskrenu zahvalnost za začetak ideje crossa, pokretanje, podršku, 

financiranje te aktivan doprinos realizaciji Međunarodnog crossa te uspješnu suradnju.  

 

Općinska načelnica uručuje zahvalnicu Stjepanu Ivelji. 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Udruga za primicanje kulture i umjetnosti Dobre 

Dobričevića ove godine obilježila je desetogodišnju obljetnicu osnivanja. Povodom toga, 

Općina Lastovo vam zahvaljuje za vaš pošten, savjestan rad, za promicanje kulture i 

umjetnosti, za organizaciju brojnih kulturnih događanja te za vašu stalnu želju da djelujete 

kao pokretač na našem malom otoku.   



Općinska načelnica uručuje zahvalnicu predsjednici Udruge Ivani Marčeta Frlan. 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Dobrovoljno vatrogasno društvo Lastovo 

osnovano je davne 1984. godine. Pripadnici DVD-a mahom su dobrovoljci, koji već dugi niz 

godina bdiju i osiguravaju da svaka protupožarna sezona protekne što bezopasnije. Sve zadaće 

pripadnici DVD-a obavljaju temeljito i s velikom ozbiljnošću. Predan i požrtvovan rad 

pripadnika DVD-a cijeni i Općina Lastovo te uručuje ovu prigodnu zahvalnicu uoči 40. 

obljetnice osnivanja, za predan i požrtvovan rad pripadnika DVD-a, za višestruko uspješno 

izvedene intervencije te za dugogodišnje zalaganje u zaštiti od požara na cijelom području 

Općine Lastovo. Zahvaljujemo vam se na svemu što radite za DVD, za svoj otok, a radite 

puno. 

 

Općinska načelnica uručuje zahvalnicu zapovjedniku Mariju Frlanu. 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Gojko Antica: Poštovane dame i gospodo, najljepše Vam 

zahvaljujem što ste svojim prisustvom uvećali svečanu sjednicu Općinskog vijeća Općine 

Lastovo. Još jednom moje srdačne čestitke svim Lastovkama i Lastovcima povodom dana 

Općine Lastovo i svetkovine naših nebeskih zaštitnika, svetih Kuzme i Damjana. Ovim 

zaključujem svečanu sjednicu te vas pozivam da nam se pridružite na svečanoj Svetoj misi.  

Želim Vam ugodan nastavak dana. Hvala. 

 

 

 

 

 

 

Prema tonskom zapisu                                                                               Predsjednik 

zapisnik napisala                                                                                         Općinskog vijeća 

Jasna Pavličević, v.r                                                                                       Gojko Antica, v.r 

 

 

KLASA: 021-05/23-01/06 

URBROJ: 2117-15-02-23-2 

 

 

U Lastovu, 26. rujna 2023. godine 

 

 

 


